

Introduction | Foreword

It is my pleasure to welcome you to the 68th SOGC Annual Clinical Meeting (ACM) in Ottawa, Ontario, from June 20–24, 2012.

A variety of stimulating learning environments have been organized for this meeting including international symposia, post-graduate courses and best practice sessions. These educational activities provide the opportunity for reflective learning and dialogue with faculty as we work together to improve the quality of our health care profession. This section of the *Journal of Obstetrics and Gynaecology Canada* contains the oral and poster abstracts of the Research and Innovation Program to be presented throughout the ACM.

We received 139 abstract submissions from the researchers/ investigators across Canada. Thirty-eight abstracts are designated as oral presentations, 6 as videos presentations and 95 as poster presentations. The “Best of Four” abstracts and finalists have been identified in this section with the winners to be announced onsite during the ACM. Once again, we have ensured that there are no concurrent sessions during the oral/video abstract presentations so that all delegates may fully benefit from the Research and Innovation Program. Sub-specialty oral presentations have been scheduled during the corresponding Post-Graduate course with the Maternal Fetal Medicine (MFM) oral abstracts being presented during the Canadian Society of Maternal Fetal Medicine (CSMFM) Day.

General poster set up will be on Saturday, June 23 from 07:00 to 08:00. Poster viewing with authors to respond to questions from ACM attendees will be that same day during health breaks from 10:30 to 11:00 and from 16:00 to 16:30.

I would like to express our gratitude to the reviewers, moderators, judges, and the Association of Academic Professionals in Obstetrics and Gynaecology of Canada (APOG) without whom, the Research and Innovation Program would not be possible.

We are also grateful to the sponsors who continue to show commitment and support through their unrestricted educational grants to the ACM, ensuring that the needs of our members are met in an educational and interactive way and for their provision of awards for the best abstracts in each category in gynaecology and obstetrics. We invite you to visit their exhibits which present recent pharmaceutical innovations, products and services.

I would like to personally thank the National Office staff and the ACM Planning Committee of the SOGC for the incredible effort these individuals expend to guarantee the success of this meeting.

Join us in our National Capital Region and enjoy the variety of activities that Ottawa has to offer.

Wednesday, June 20	Thursday, June 21	Friday, June 22	Saturday, June 23
MFM oral abstracts during CSMFM Day	CANPAGO and SCC oral abstracts during corresponding Post-Graduate sub-specialty course	Obstetrics and gynaecology oral abstracts as well as video abstracts	Poster abstracts as well as obstetrics and gynaecology oral abstracts



Vyta Senikas, BSc, MDCM, CSPQ, FRCS(c), FSOGC, MBA
 Acting Executive Vice-President
 Society of Obstetricians and Gynaecologists of Canada

Introduction | Avant-propos

Je suis heureuse de vous inviter à la 68^e assemblée clinique annuelle (ACA) de la SOGC, qui se déroulera du 20 au 24 juin 2012 à Ottawa, en Ontario.

Un large éventail d'activités d'apprentissage stimulantes ont été organisées en vue de cette assemblée, dont des colloques internationaux, des cours de perfectionnement et des sessions « pratique optimale ». Ces activités pédagogiques favorisent l'apprentissage réflexif et le dialogue avec les conférenciers, ce qui nous permettra de travailler, ensemble, à l'amélioration de la qualité de notre profession. La présente section du *Journal d'obstétrique et gynécologie du Canada* renferme les titres des présentations orales et par affiches du programme sur la recherche et l'innovation qui seront présentées tout au long de l'ACA.

Nous avons reçu 139 résumés de la part de chercheurs des quatre coins du pays. Nous dénombrons 38 présentations orales, 6 présentations par vidéos et 95 présentations par affiches. Les « quatre meilleures » présentations sont identifiées dans la présente section (les gagnants seront annoncés sur les lieux durant l'ACA). Cette fois-ci encore, nous nous sommes assurés qu'aucune session concomitante ne se déroulera pendant les présentations orales et présentation par vidéo, et ce, de façon à ce que tous les délégués puissent pleinement profiter de ce programme sur la recherche et l'innovation. Du temps a été voué aux présentations orales de sous-spécialités dans le cadre des cours de perfectionnement correspondants; dans cette optique, le résumé oral en médecine fœto-maternelle (MFM) sera présenté pendant la journée de la Société canadienne de médecine fœto-maternelle (SCMFM).

La mise en place de l'ensemble des présentations par affiches s'amorcera le samedi 23 juin, de 7 h à 8 h. Les auteurs présenteront leurs affiches le samedi 23 juin, de 10 h 30 à 11 h et de 16 h à 16 h 30, de manière à pouvoir répondre aux questions des délégués de l'ACA.

J'aimerais exprimer ma gratitude aux évaluateurs, aux modérateurs, aux juges et aux membres de l'Association des académiciens professionnels en obstétrique-gynécologie du Canada (APOG), sans qui le programme sur la recherche et l'innovation n'aurait pas lieu.

Nous voulons également reconnaître l'appui de nos commanditaires, qui continuent de montrer leur engagement et leur appui par l'intermédiaire de subventions à l'éducation sans restrictions, assurant ainsi que les besoins de nos membres sont comblés sur les plans pédagogique et interactif, ainsi que par l'intermédiaire de l'offre de prix pour les meilleures présentations en gynécologie et en obstétrique. Nous vous invitons à visiter leurs kiosques, qui présentent les plus récents produits, services et innovations du domaine pharmaceutique.

Enfin, j'aimerais remercier le personnel du bureau national et le comité de planification de l'ACA de la SOGC pour les incroyables efforts qu'ils déploient en vue d'assurer la réussite de cette assemblée.

Joignez-vous à nous dans notre région de la capitale nationale et profitez de l'abondance d'activités qu'offre Ottawa.

Le mercredi 20 juin	Le jeudi 21 juin	Le vendredi 22 juin	Le samedi 23 juin
Les présentations orales en MFM présenté pendant la journée de la SCMFM	Les présentations orales de sous-spécialités CANPAGO et SCC dans le cadre des cours de perfectionnement correspondants	Les présentations orales en obstétrique et en gynécologie ainsi que les présentations par vidéos	Les présentations par affiches ainsi que les présentations orales en obstétrique et en gynécologie



Vyta Senikas, BSc, MDCM, CSPQ, FRCS(c), FSOGC, MBA
 Par intérim Vice-présidente administrative
 Société des obstétriciens et gynécologues du Canada